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spelling | thema 1 | les 1/13a | categorie 13 a/b

a 

a 

@
£ 4

$

3
6

2

4

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden schrijft met c die 

klinkt als s of k.

cijfer insect
cilinder cavia

Dit moet je weten

cilinder cavia
Je hoort      s    . Je hoort      k    .

Je schrijft c. Je schrijft c.
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spelling | thema 1 | les 3/13b | voltooid deelwoord zelfde klank

a 

a 

werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je het voltooid 

deelwoord van zelfde-

klankwerkwoorden schrijft.

Dit moet je weten

Kijk naar het hele werkwoord. Haal er en af.

Is de laatste letter een medeklinker uit ’t kofschip x?

Ja  voltooid deelwoord met t

Nee  voltooid deelwoord met d

Let op: de v verandert in f en de z in s.

zelfde klank

d t

hele werkwoord  branden  proeven  reizen  praten

verleden tijd enkelvoud  brandde  proefde  reisde  praatte

voltooid deelwoord gebrand geproefd gereisd gepraat
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spelling | thema 1 | les 5/14a | categorie 16 a/b

a 

a 

5

# 7

%

&

∞

§

6

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je Engelse en Franse 

leenwoorden schrijft.

team chauffeur

keeper café

Dit moet je weten

Er is geen Nederlandse regel voor 

het schrijven van deze woorden.

Je schrijft deze woorden op de 

Engelse of Franse manier.
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spelling | thema 1 | les 7/14b | voltooid deelwoord andere klank

a 

a 

werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je het voltooid deelwoord 

van andere-klankwerkwoorden schrijft.

Dit moet je weten

Het voltooid deelwoord van andere-

klankwerkwoorden eindigt meestal op en.

andere klank

hele werkwoord  roepen  schrijven  kiezen  houden

verleden tijd 

enkelvoud
 riep  schreef  koos  hield

voltooid deelwoord geroepen geschreven gekozen gehouden
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spelling | thema 1 | les 9/15a | categorie 16d

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met y schrijft.

baby 

Dit moet je weten

Woorden met y zijn leenwoorden uit 

verschillende talen.

Je hoort      i      (gym),      ie     (baby) 

of      j      (yoga).

Je schrijft y.
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spelling | thema 1 | les 11/15b | voltooid deelwoord

a 

a 

voltooid deelwoord

werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je het voltooid 

deelwoord van onregelmatige 

werkwoorden schrijft.

Dit moet je weten

Het voltooid deelwoord van zelfde-klankwerkwoorden 

eindigt vaak op d of t. Enkele zelfde-klankwerkwoorden 

hebben een voltooid deelwoord dat eindigt op en.

Het voltooid deelwoord van andere-klankwerkwoorden 

eindigt vaak op en. Enkele andere-klankwerkwoorden 

hebben een voltooid deelwoord dat eindigt op d of t.

onregelmatig

zelfde klank andere klank

hele werkwoord  bakken  vragen  zoeken

verleden tijd enkelvoud  bakte  vroeg  zocht

voltooid deelwoord gebakken gevraagd gezocht
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spelling | thema 2 | les 1/13a | categorie 37c

a 

a 

• •

• •

• •

• •

• •

• •

• •

• •

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je samenstellingen schrijft.

Samenstellingen van zelfstandige naamwoorden 

met de tussenletters en.

woordenboek

Dit moet je weten

Je schrijft de samenstelling met en:

•  als de samenstelling een zelfstandig 
naamwoord is

 (woordenboek = zelfstandig naamwoord)

•  én het eerste woord van de samenstelling een 
zelfstandig naamwoord is

 (woord = zelfstandig naamwoord)

•  én dat eerste woord een meervoud alleen op -en 
heeft

 (woorden = alleen meervoud op -en)
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spelling | thema 2 | les 3/13b | bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord zelfde klank -d-

a 

a 

werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je bijvoeglijke naamwoorden schrijft die 

afgeleid zijn van een voltooid deelwoord.

Dit heet: een bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord.

Dit moet je weten

Het voltooid deelwoord eindigt op d.

Achter het bijvoeglijk gebruikt 

voltooid deelwoord komt een e.

zelfde klank

hele werkwoord  kleuren  branden  proeven

voltooid deelwoord  gekleurd  gebrand  geproefd

bijvoeglijk gebruikt 

voltooid deelwoord

de gekleurde muur de gebrande pinda het geproefde eten
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spelling | thema 2 | les 5/14a | categorie 37d

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je samenstellingen met de 

tussenletter e schrijft.

groenteman

Dit moet je weten

Je schrijft e als:

•  het hele woord geen zelfstandig naamwoord 

is (reuzeleuk)

•  het eerste woord geen zelfstandig 

naamwoord is (rodekool)

•  het eerste woord geen meervoud op -en heeft 

(aspergesoep)

•  het eerste woord ook een meervoud op -es 

heeft (groenteman)

•  het eerste woord geen meervoud heeft 

(rijstepap)

Je schrijft ook e als:

•  het eerste woord naar iets of iemand verwijst, 

waarvan er maar één is (Koninginnedag)

•  een of beide woorden in de samenstelling 
geen letterlijke betekenis hebben (apekool)

Je leert deze regel in stappen met de 

spellinghulp woordenboek of groenteman.enboek of groentemaeman.eman.
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spelling | thema 2 | les 7/14b | bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord zelfde klank -t-

a 

a 

werkwoordspelling

zelfde klank

hele werkwoord  fietsen  schatten

voltooid deelwoord  gefietst  geschat

bijvoeglijk gebruikt 

voltooid deelwoord

de gefietste afstand de geschatte afstand

Dit moet je weten

fietsen Het voltooid deelwoord eindigt op t.

  Achter het bijvoeglijk gebruikt voltooid 

deelwoord komt een e.

schatten  Heel soms krijg je een dubbele medeklinker. 

Denk aan de regel voor bakker.

Dit ga je leren

Je leert hoe je het 

bijvoeglijk gebruikt 

voltooid deelwoord van 

zelfde-klankwerkwoorden 

schrijft.
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spelling | thema 2 | les 9/15a | categorie 37e

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je samenstellingen met de 

tussenletter s voor s of z schrijft.

dorpsstraat

Dit moet je weten

Je schrijft een tussen-s als je deze ook 

uitspreekt: dorpsplein.

Als het tweede woord van de samenstelling 

begint met s of z, schrijf je vaak een 

tussen-s. Ook al hoor je die niet apart:

dorp + straat = dorpsstraat.
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spelling | thema 2 | les 11/15b | dubbelvormen: besteed / besteedde

week x

a 

a 

week x werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je het bijvoeglijk 

gebruikt voltooid deelwoord 

schrijft van zelfde-

klankwerkwoorden met 

voorvoegsel en stam op d of t.

Dit moet je weten

Werkwoorden die beginnen met een voorvoegsel, 

krijgen bij het voltooid deelwoord geen voorvoegsel erbij. 

Daardoor lijken twee vormen veel op elkaar:

•  de persoonsvorm in de verleden tijd enkelvoud
•  het bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord met e
Je hoort hetzelfde, maar je schrijft de woorden anders.

zelfde klank met voorvoegsel

hele werkwoord  besteden  vergroten

verleden tijd enkelvoud  besteedde  vergrootte

bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord het bestede geld de vergrote foto
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spelling | thema 3 | les 1/13a | categorie 35

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je samenstellingen met een 

koppelteken schrijft.

zee-egel

Dit moet je weten

Je gebruikt een koppelteken in een 

samenstelling:

•  in een aardrijkskundige naam 
(Zuid-Holland)

•  voor of achter een cijfer, losse letter of 
symbool (12-jarige, tussen-s, €-teken)

•  voor of achter een afkorting 
(tv-programma, kleuren-tv)

•  als het eerste woord iets bijzonders zegt 
over het tweede woord (oud-leerling)

•  om twee klinkers te scheiden die je 
anders niet goed kunt lezen (zee-egel)
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spelling | thema 3 | les 3/13b | bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord andere klank

a 

a 

werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je het bijvoeglijk 

gebruikt voltooid deelwoord 

van andere-klank-

werkwoorden schrijft.

Dit moet je weten

Het voltooid deelwoord eindigt meestal op en.

Je schrijft het bijvoeglijk gebruikt voltooid 

deelwoord hetzelfde als het voltooid deelwoord.

andere klank

hele werkwoord  roepen  vinden  f luiten

voltooid deelwoord  geroepen  gevonden  gef loten

bijvoeglijk gebruikt 

voltooid deelwoord

de geroepen kinderen de gevonden schat het gef loten lied
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spelling | thema 3 | les 5/14a | categorie 34 a/b

a 

a 

a

am

am

am

a

am

a

am

am

a

a

a

am

a

am

a

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met een trema schrijft.

meervoud:  andere woorden: 

knieën ruïne

Dit moet je weten

meervoud:

Je schrijft een trema op de laatste e.

Ligt de klemtoon niet op de laatste klankgroep? (olie)

Dan komt achter het enkelvoud n. (oliën)

Ligt de klemtoon wel op de laatste klankgroep? (knie)

Dan komt achter het enkelvoud ën. (knieën)

overige woorden: 

Kijk of de klinkers verkeerd gelezen kunnen worden.

Ja   Schrijf een trema op de klinker waarmee de 

nieuwe klankgroep begint. (ruïne)
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spelling | thema 3 | les 7/14b | bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord andere klank

a 

a 

werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je het bijvoeglijk gebruikt 

voltooid deelwoord van andere-

klankwerkwoorden schrijft.

Dit moet je weten

De spellinghulp Voltooid deelwoord helpt 

je om de juiste schrijfwijze te vinden.

andere klank

hele werkwoord  schrijven  zoeken  vragen

voltooid deelwoord  geschreven  gezocht  gevraagd

bijvoeglijk gebruikt 

voltooid deelwoord

de  geschreven brief de  gezochte fout het  gevraagde boek
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spelling | thema 3 | les 9/15a | categorie 33 a/b/c

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met een 

apostrof schrijft.

’s morgens piano’s Selma’s 

Dit moet je weten

’s morgens

Je hoort      s     .

Je schrijft ’s.

Let op: na de ’s komt een spatie.

piano’s, Selma’s 
Je hoort een lange klank aan het eind. 

Je schrijft één teken: a, e, i, o, u 

(piano, Selma).

In het meervoud en als bezitsvorm 

schrijf je één klinker met ’s (piano’s, 

Selma’s).
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spelling | thema 3 | les 11/15b | bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord

a 

a 

werkwoordspelling

zelfde klank andere klank

hele werkwoord  branden  schatten  f luiten

voltooid deelwoord  gebrand  geschat  gefloten

bijvoeglijk gebruikt 

voltooid deelwoord

de  gebrande pinda de  geschatte afstand het  gef loten lied

Dit ga je leren

Je leert hoe je het bijvoeglijk 

gebruikt voltooid deelwoord 

van zelfde- en andere- 

klankwerkwoorden schrijft.

Dit moet je weten

De spellinghulp Voltooid deelwoord helpt je om de juiste 

schrijfwijze te vinden.

Let op: heel soms krijg je een dubbele medeklinker: geschatte.

Denk aan de regel voor bakker.
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spelling | thema 4 | les 1/13a | categorie 23 a/b/c

a 

a 

7

&

¶

&

&

¶

&

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met iaal, ieel en 

ueel schrijft.

liniaal

financieel actueel

Dit moet je weten

liniaal 
Je hoort     iejaal  .

Je schrijft iaal.

financieel  actueel
Je hoort     iejeel  . Je hoort     uweel  .

Je schrijft ieel. Je schrijft ueel.
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spelling | thema 4 | les 3/13b | hele werkwoord (infinitief)

week x

a 

a 

4

#

3

£

$

4

∞

%

week x werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je het hele 

werkwoord in een zin schrijft.

Een ander woord voor het hele 

werkwoord is infinitief.

Dit moet je weten

Het hele werkwoord is een werkwoord dat niet van 

vorm verandert in de zin.

• niet door de tijd  Het kind zit te kleuren. 

Het kind zat te kleuren.

• niet door het getal   Het kind zit te kleuren. 

De kinderen zitten te kleuren.
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spelling | thema 4 | les 5/14a | categorie 32c

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je meervouden van woorden met 

onbeklemtoonde e of i aan het eind schrijft.

leeuweriken

Dit moet je weten

leeuwerik  De laatste klankgroep rik heeft 

geen klemtoon.

Je schrijft het meervoud met één 

medeklinker: leeuweriken.

Na een onbeklemtoonde e of i komt er geen 

dubbele medeklinker.

Let op: deze regel geldt alleen voor de 

onbeklemtoonde klankgroepen esen, eten, 

iken of iten.
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spelling | thema 4 | les 7/14b | tegenwoordig deelwoord (zonder en met −e)

a 

a 

werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je het hele 

werkwoord en de verleden 

tijd meervoud van zelfde-

klankwerkwoorden schrijft.

Dit moet je weten

Bij zelfde-klankwerkwoorden lijken twee vormen veel op elkaar:

•  het hele werkwoord (de kinderen zaten te praten)

•  de verleden tijd meervoud (gisteren praatten de kinderen)

Je hoort hetzelfde, maar je schrijft de woorden anders.

zelfde klank

hele werkwoord praten raden

verleden tijd meervoud praatten raadden
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spelling | thema 4 | les 9/15a | categorie 27, 28

a 

a 

4

$

7

∞

5

∞

&

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met een lange klank of 

een korte klank aan het eind van een 

klankgroep schrijft.

jager bakker

  leraressen

Dit moet je weten

• Verdeel het woord in klankgroepen.
•  Hoor je aan het eind van de klankgroep een 

lange klank, dan schrijf je de lange klank 

met één teken: lera.

•  Hoor je aan het eind van de klankgroep een 
korte klank, dan schrijf je achter de korte 

klank twee dezelfde medeklinkers: ressen.

• Je schrijft het hele woord: leraressen.

Gebruik de spellinghulp jager of bakker.
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spelling | thema 4 | les 11/15b | dubbelvormen: praten / praatten

a 

a 

werkwoordspelling

Dit moet je weten

Het tegenwoordig deelwoord zegt hoe iets gebeurt.

Je schrijft het tegenwoordig deelwoord als het hele 

werkwoord + d. Ik ga lopend naar school.

Dit ga je leren

Je leert hoe je het 

tegenwoordig deelwoord 

schrijft.

hele werkwoord lopen fietsen kleuren

tegenwoordig deelwoord lopend fietsend kleurend
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spelling | thema 5 | les 1/13a | categorie 36

a 

a 

6

^

§

6

^

§

6

^

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je stoffelijke bijvoeglijke 

naamwoorden schrijft.

gouden 

Dit moet je weten

Een stoffelijk bijvoeglijk naamwoord 

zegt waarvan een zelfstandig 

naamwoord is gemaakt.

Een gewoon bijvoeglijk naamwoord 

eindigt op e.

Een stoffelijk bijvoeglijk naamwoord 

eindigt op en.

Een mooie ring van goud is een mooie, 

gouden ring.
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spelling | thema 5 | les 3/13b | tegenwoordig deelwoord (zonder en met −e)

a 

a 

werkwoordspelling

zelfde klank met voorvoegsel

werkwoord   benoemen   vertellen   ontsporen

tegenwoordige tijd

hij-vorm

 hij benoemt  hij vertelt  hij ontspoort

voltooid deelwoord  hij heeft benoemd  hij heeft verteld  hij is ontspoord

Dit ga je leren

Je leert hoe je zelfde-

klankwerkwoorden met 

een voorvoegsel schrijft.

Dit moet je weten

Werkwoorden die beginnen met een voorvoegsel, 

krijgen bij het voltooid deelwoord geen voorvoegsel 

erbij. Daardoor lijken twee vormen veel op elkaar:

• de hij-vorm in de tegenwoordige tijd

• het voltooid deelwoord 

Je hoort hetzelfde, maar je schrijft de woorden anders.
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spelling | thema 5 | les 5/14a | categorie 27

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met een lange klank of een 

korte klank aan het eind van een klankgroep schrijft.

jager bakker

    leraressen

Dit moet je weten

• Verdeel het woord in klankgroepen.

• Hoor je aan het eind van een klankgroep een lange 

klank, dan schrijf je de lange klank met één teken:

 lera
• Hoor je aan het eind van een klankgroep een korte 

klank, dan schrijf je achter de korte klank twee 

dezelfde medeklinkers: ressen
• Je schrijft het hele woord: leraressen

Gebruik de spellinghulp 

jager of bakker.

hulp 
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spelling | thema 5 | les 7/14b | dubbelvormen: benoemt / benoemd

a 

a 

werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je zelfde-

klankwerkwoorden met 

een voorvoegsel en stam 

op d of t schrijft.

Dit moet je weten

Werkwoorden die beginnen met een voorvoegsel, 

krijgen bij het voltooid deelwoord geen voorvoegsel erbij. 

Daardoor lijken twee vormen veel op elkaar:

• de verleden tijd enkelvoud 

• het bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord met e 

Je hoort hetzelfde, maar je schrijft de woorden anders.

zelfde klank met voorvoegsel

werkwoord   beantwoorden   vergroten   ontmoeten

verleden tijd e.v.  ik beantwoordde  ik vergrootte  ik ontmoette

bijv. gebruikt 

volt. deelwoord

 de beantwoorde brief  de vergrote foto  de ontmoete vriend
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spelling | thema 5 | les 9/15a | categorie 16c

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met x schrijft.

taxi

Dit moet je weten

Bijna alle woorden met x zijn 

leenwoorden uit het Latijn.

Je hoort     ks   , je schrijft x.
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spelling | thema 5 | les 11/15b | dubbelvormen: beantwoorde / beantwoordde

a 

a 

werkwoordspelling

hele werkwoord   lopen   fietsen

tegenwoordig 

deelwoord

 een lopend vuurtje

 de lopende band

 een fietsend kind

 de fietsende vrouw

Dit ga je leren

Je leert hoe je het 

tegenwoordig deelwoord 

schrijft.

Dit moet je weten

Je schrijft het tegenwoordig deelwoord 

als het hele werkwoord + d.

Soms komt achter het tegenwoordig 

deelwoord nog een e.
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spelling | thema 6 | les 1/13a | categorie 9 a/b

a 

a 

2

2
2 2

2

2 2

2
2

2

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met cht en ch 

schrijft.

nacht lach

nachtegaal goochelaar

Dit moet je weten

nachtegaal goochelaar

Je hoort       gt    . Je hoort       g    .

Je schrijft cht. Je schrijft ch.

  Er zijn maar een paar 

woorden met ch.

  Je leert deze woorden 

uit je hoofd.
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spelling | thema 6 | les 3/13b | voltooid deelwoord: onregelmatige werkwoorden

a 

a 

werkwoordspelling

scheidbaar onscheidbaar

werkwoord voorstellen onderzoeken glimlachen

persoonsvorm ik stel voor ik onderzoek ik glimlach

voltooid deelwoord ik heb voorgesteld ik heb onderzocht ik heb geglimlacht

Dit ga je leren

Je leert hoe je 

samengestelde 

werkwoorden schrijft.

Dit moet je weten

•  scheidbaar samengestelde werkwoorden 

De persoonsvorm is gesplitst in twee delen. Bij het voltooid 

deelwoord komt het voorvoegsel tussen de twee delen (voorgesteld).

•  onscheidbaar samengestelde werkwoorden 

De twee delen van de persoonsvorm zitten aan elkaar.

Meestal heeft het voltooid deelwoord geen voorvoegsel (onderzocht). 

Soms komt het voorvoegsel vooraan (geglimlacht).
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spelling | thema 6 | les 5/14a | categorie 10 a/b

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met ei en ij schrijft.

trein ijs

scheidsrechter medicijn

Dit moet je weten

Woorden met ei en ij zijn weetwoorden.

Je leert deze woorden uit je hoofd.

Het ei-web kan je daarbij helpen.
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spelling | thema 6 | les 7/14b | samengestelde werkwoorden: (on)scheidbaar

a 

a 

werkwoordspelling

onregelmatig

zelfde klank andere klank

werkwoord  wassen  bakken  vragen zijn

verleden tijd enkelvoud  waste  bakte  vroeg was

voltooid deelwoord gewassen gebakken gevraagd geweest

Dit ga je leren

Je leert hoe je het 

voltooid deelwoord 

van onregelmatige 

werkwoorden 

schrijft.

Dit moet je weten

zelfde-klankwerkwoorden 

Het voltooid deelwoord eindigt 

vaak op d of t.

Enkele zelfde-klankwerkwoorden 

hebben een voltooid deelwoord 

dat eindigt op en.

andere-klankwerkwoorden 

Het voltooid deelwoord eindigt 

vaak op en.

Enkele andere-klankwerkwoorden 

hebben een voltooid deelwoord 

dat eindigt op d of t.
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spelling | thema 6 | les 9/15a | categorie 11 a/b

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met au en ou schrijft.

pauw hout

politieauto ouderwets

Dit moet je weten

Woorden met au en ou zijn weetwoorden.

Je leert deze woorden uit je hoofd.

Het au-web kan je daarbij helpen.b kan je daarbij helpen.
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spelling | thema 6 | les 11/15b | dubbelvormen: leiden/lijden | overdrijven/overdrijven

a 

a 

werkwoordspelling

klinken hetzelfde andere klemtoon

werkwoord leiden lijden overdrijven overdrijven

verleden tijd enkelvoud leidde leed dreef over overdreef

voltooid deelwoord geleid geleden overgedreven overdreven

betekenis sturen pijn hebben voorbijtrekken groter voorstellen

Dit ga je leren

Je leert hoe je werkwoorden 

schrijft die op elkaar lijken, 

maar een andere betekenis 

hebben.

Dit moet je weten

Dit zijn werkwoorden die op elkaar lijken, 

maar die je anders schrijft:

• werkwoorden die hetzelfde klinken, 

maar met andere werkwoordsvormen 

• werkwoorden met een andere klemtoon 

en andere werkwoordsvormen
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spelling | thema 7 | les 1/13a | categorie 12

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met i die klinkt als ie 

schrijft.

liter

dirigent

Dit moet je weten

• Woorden met i die klinkt als      ie    zijn 

leenwoorden.

Hoor je      ie    in een gesloten klankgroep?

Dan schrijf je bijna altijd ie: rivier

• Hoor je      ie    in een open klankgroep?

Dan schrijf je i: rivier, dirigent

• Hoor je      ie    aan het eind van een woord?

Dan schrijf je ie: familie of i: ski 
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spelling | thema 7 | les 3/13b | voltooid deelwoord op d of t

werkwoordspelling

zelfde klank (zwak) met voorvoegsel

werkwoord   besteden   herleiden   verwachten

verleden tijd enkelvoud  ik besteedde  ik herleidde  ik verwachtte

bijv. gebruikt volt. dw  het bestede bedrag  het herleide getal  het verwachte bezoek

Dit ga je leren

Je leert hoe je zelfde-

klankwerkwoorden met een 

voorvoegsel en stam op d of t 

schrijft.

Dit moet je weten

Werkwoorden die beginnen met een voorvoegsel, 

krijgen bij het voltooid deelwoord geen voorvoegsel erbij. 

Daardoor lijken twee vormen veel op elkaar:

• de verleden tijd enkelvoud

• het bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord met e

Je hoort hetzelfde, maar je schrijft de woorden anders.

a 

a 
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spelling | thema 7 | les 5/14a | categorie 18 a/b

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met ig en lijk schrijft.

jarig vrolijk

aandachtig  schriftelijk

Dit moet je weten

aandachtig schriftelijk
Soms weet je niet  Je hoort    luk   .

zeker of je      ug    Je schrijft lijk.

of       ig   hoort.

Je schrijft ig.
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spelling | thema 7 | les 7/14b | dubbelvormen: verwachtte / verwachte

werkwoordspelling

zelfde klank (zwak) met voorvoegsel

werkwoord   erkennen   beantwoorden   gebeuren

tegenwoordige tijd hij-vorm  jij erkent  u beantwoordt  het gebeurt

voltooid deelwoord  jij hebt erkend  u hebt beantwoord  het is gebeurd

Dit ga je leren

Je leert hoe je zelfde-

klankwerkwoorden met 

een voorvoegsel schrijft.

Dit moet je weten

Werkwoorden die beginnen met een voorvoegsel, 

krijgen bij het voltooid deelwoord geen voorvoegsel erbij. 

Daardoor lijken twee werkwoordsvormen veel op elkaar:

• de hij-vorm in de tegenwoordige tijd

• het voltooid deelwoord 

Je hoort hetzelfde, maar je schrijft de woorden anders.

a 

a 
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spelling | thema 7 | les 9/15a | categorie 19 a/b

a 

a 

$

4

¢

$

4

¢

$

4

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden schrijft met 

heid en teit.

snelheid majesteit

gezelligheid elektriciteit

Dit moet je weten

gezelligheid elektriciteit
Je hoort     heit   . Je hoort     teit   .

Je schrijft heid. Je schrijft teit.
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spelling | thema 7 | les 11/15b | dubbelvormen: erkent / erkend

werkwoordspelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je het voltooid 

deelwoord op d of t van 

zelfde- en andere-

klankwerkwoorden schrijft.

Dit moet je weten

•  Schrijf je de verleden tijd met de(n)? 

Dan schrijf je het voltooid deelwoord met d.

•  Schrijf je de verleden tijd met te(n)? 

Dan schrijf je het voltooid deelwoord met t.
 Twijfel je over d of t? Denk aan ’t kofschip x.

zelfde klank (zwak) andere klank (sterk)

d t

werkwoord  proeven  fietsen  zoeken

verleden tijd meervoud  proefden  fietsten  zochten

voltooid deelwoord geproefd gefietst gezocht

a 

a 
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spelling | thema 8 | les 1/13a | categorie 20

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met 

age, oge en ege schrijft.

garage

handbagage

Dit moet je weten

Je hoort     zju   .

Je schrijft ge.
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spelling | thema 8 | les 3/13b | de verleden tijd: dd en tt

a 

a 

werkwoordspelling

andere klank (sterk)

werkwoord   vinden   bieden

tegenwoordige tijd, ik-vorm  ik vind  ik bied

tegenwoordige tijd, hij-vorm  hij vindt  hij biedt

verleden tijd enkelvoud ik / hij vond ik / hij bood

Dit ga je leren

Je leert hoe je andere-

klankwerkwoorden 

met stam op d schrijft.

Dit moet je weten

In de tegenwoordige tijd en de verleden tijd 

enkelvoud lijken de uitgangen op elkaar. 

Je moet goed opletten in welke tijd de zin staat.
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spelling | thema 8 | les 5/14a | categorie 21

a 

a 

7

7

7

7

7 

7

7

spelling

Dit ga je leren

Je leert hoe je woorden met isch(e) schrijft.

elektrisch

chemisch

Dit moet je weten

Je hoort     ies    .

Je schrijft isch.
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spelling | thema 8 | les 7/14b | bijvoeglijk gebruikt voltooid deelwoord met -e of -en

a 

a 

werkwoordspelling

zelfde klank (zwak) andere klank (sterk)

werkwoord   kleuren   fietsen   roepen

voltooid deelwoord ik heb gekleurd ik heb gefietst ik heb geroepen

bijvoeglijk gebruikt 

voltooid deelwoord

 de gekleurde pen  de gefietste route  het geroepen kind

Dit ga je leren

Je leert hoe je bijvoeglijk gebruikte 

voltooide deelwoorden met e of en schrijft.

Dit moet je weten

De spellinghulp Voltooid deelwoord helpt 

je om de juiste schrijfwijze te vinden.

kind

8 ot ot 
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spelling | thema 8 | les 9/15a | categorie 37

a 

a 

spelling

Dit ga je leren

Je leert welke woorden je met een 

hoofdletter schrijft.

Nederland

Dit moet je weten

Eigennamen en namen van mensen, dieren 

en dingen schrijf je met een hoofdletter.

Dingen zijn:

• aardrijkskundige namen en af leidingen 

  Nederland, Nederlands, Nederlander, 

Nederlandse

• namen van bedrijven en organisaties

 basisschool De Wegwijzer

• namen van feestdagen en historische 

gebeurtenissen 

 Nieuwjaar, Bevrijdingsdag

• titels van boeken en films

 het boek Met je hoofd boven water
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spelling | thema 8 | les 11/15b | de persoonsvorm: d, t of dt?

a 

a 

werkwoordspelling

zelfde klank (zwak)

werkwoord   raden   praten

stam   raad   praat

verleden tijd enkelvoud raad + de = raadde praat + te = praatte

verleden tijd meervoud raad + den = raadden praat + ten = praatten

Dit ga je leren

Je leert hoe je zelfde-

klankwerkwoorden met 

stam op d of t in de 

verleden tijd schrijft.

Dit moet je weten

Persoonsvormen van zelfde-klankwerkwoorden met 

stam op d of t krijgen in de verleden tijd dd of tt.

De eerste d of t is van de stam van het werkwoord, 

de tweede d of t is van de uitgang in de verleden tijd.


